

## INHALT/CONTENTS

	<b>Brennpunkt</b>	<b>Focus</b>
	<b>491</b> W. Seeger Gutachten des Sachverständigenrates fordert Stärkung der Pneumologie!	W. Seeger A Survey by the Board of Experts Demands Intensification of Pneumology!
	<b>Editorial</b>	<b>Editorial</b>
<b>Infektiologie und Tuberkulose</b> Infectiology and Tuberculosis	<b>492</b> S. Ewig Tuberkulose in Deutschland ab 2001	S. Ewig Tuberculosis in Germany from 2001 Onwards
	<b>Empfehlungen</b>	<b>Recommendations</b>
	<b>494</b> Deutsches Zentralkomitee zur Bekämpfung der Tuberkulose (DZK) Richtlinien zur medikamentösen Behandlung der Tuberkulose im Erwachsenen- und Kindesalter	Deutsches Zentralkomitee zur Bekämpfung der Tuberkulose (DZK) Guidelines for Drug Treatment of Tuberculosis in Adults and Childhood
	<b>Originalarbeit</b>	<b>Original Paper</b>
<b>Pädiatrische Pneumologie</b> Paediatric Pneumology	<b>512</b> R. Szczepanski, G. Brockmann, G. Friede Asthmaschulung für Lehrer – Notwendigkeit und Möglichkeiten	R. Szczepanski, G. Brockmann, G. Friede Dealing with Asthma for Teachers – Need and Possibilities
	<b>Kasuistik</b>	<b>Case Report</b>
<b>Klinische Pneumologie</b> Clinical Pneumology	<b>520</b> M. Wolf, U. Schmidt, R. Bieselt Malformation einer Bronchialarterie mit Shunt in das Pulmonalgefäßbett – seltene Ursache der massiven Hämoptyse	M. Wolf, U. Schmidt, R. Bieselt Malformation of a Bronchial Artery With Shunt into the Pulmonary Vascular Bed – A Rare Cause of Massive Haemoptysis
	<b>Gründungsaufruf</b>	<b>Appeal for Foundation</b>
	<b>527</b> Deutsche Sepsis-Gesellschaft e. V. (DSG)	German Association for Sepsis (DSG)
	<b>Abstracts</b>	<b>Abstracts</b>
	<b>529</b> 37. Tagung der Gesellschaft für Lungen- und Atmungs-forschung, Bochum	37th Meeting of the Association for Pulmonary and Respiration Research, Bochum
	<b>Laudatio</b>	<b>Laudation</b>
	<b>541</b> H. Matthys Herrn Professor Dr. Karl Wurm zum 95. Geburtstag	H. Matthys In Praise of Professor Dr. Karl Wurm on the Occasion of his 95th Birthday
	<b>542</b> Buchbesprechung	Book Review